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رجا ضمن اعلام نياز ۳۰ ميليون يورويي جهت 
آغاز به كار مجدد فعاليت قطارهاي پرسرعت 
)ترن ست ها(، نسبت به وضعيت اورژانسي و 
نامناس�ب قطاره�اي حومه اي هش�دار داد. 
محمد رجبي در گفت وگو با »ايس��نا« با اشاره 
به آخرين وضعيت فعاليت قطارهاي پرسرعت 
)ترن س��ت ها و قطارهاي حومه اي( اظهار كرد: 
از دو ماه قبل نس��بت ب��ه توقف ف��روش بليت 
قطارهاي پرس��رعت از ۱۵ دي ماه سال جاري 
هشدار داده بوديم و اين موضوع به راه آهن اعلام 
و به صورت بخش��نامه ارائه ش��د؛ چراكه امكان 
فعاليت اين قطارها با توجه به هزينه هاي بسيار 
بالاي تعمير و نگهداري و نب��ود بودجه كافي و 

لازم، امكان پذير نبود. 
   دس�تور توقف فروش بلي�ت قطارهاي 

پرسرعت از ۱۵ دي
وي ادامه داد: دهه ۸۰ بود كه مس��ئولان وقت 
تصميم گرفتند در جهت توسعه خدمات ريلي 
از قطارهاي پرسرعت اس��تفاده كنند و حضور 
واگن هايي را با س��رعت ۱۶۰ كيلومتر بر ساعت 
در دس��تور كار قرار دهند. اين قطاره��ا نياز به 
لوكوموتي��و ندارند و بهترين س��ازنده هاي دنيا 
موتور و گيربكس هاي آن را طراحي و توليد و به 

صورت خودكشش مي كنند. 
مديرعامل شركت حمل و نقل ريلي رجا با اشاره 
به اين كه در حال حاضر ۱۰۰ مورد قطار پرسرعت 
در كش��ور فعاليت مي كنند و طبق قراردادهاي 
مدنظر بايد تع��داد آنها به ۱۲۰ م��ورد افزايش 
يابد،  ادامه داد: تعدادي از واگن ها در حال حاضر 
در واگن پارس مونتاژ مي شود و حدود ۱۰ مورد 
ديگر نيز به دليل تحريم ه��ا و نبود قطعات لازم 
قابل استفاده نيس��ت و اميدوار هستيم مشكل 

مربوط در اين رابطه حل شود. 
   از ۳ سال قبل به دولت هشدار داده بوديم

رجب��ي ادام��ه داد: اي��ن ۱۰۰ دس��تگاه قطار 
پرس��رعت براساس اس��تانداردهاي بين المللي 
فعاليت مي كنند و سوخت آنها با گوگرد پايين 
و موتور آنها يورو ۴ اس��ت. رجا از سه سال قبل 
نس��بت به هزينه هاي تعمير و نگه��داري آنها 
هش��دار داده بود، اما متأس��فانه اقدامي در اين 

راستا انجام نشد. بايد بدانيد كه طي مسافت يك 
ميليون و ۲۰۰ هزار كيلومت��ري گيربكس اين 
قطارها بايد اورهال شود كه هزينه اي ۱۰۰ هزار 
يورويي در بر خواهد داش��ت و با توجه به اينكه 
كيفيت برخي تس��ت ها در داخل كشور پايين 
اس��ت، بهترين حالت اين بود كه اورهال توسط 
كشور سازنده انجام ش��ود، چراكه پس از تعمير 
يك ميليون كيلومت��ر گارانت��ي در پي خواهد 
داش��ت و به عنوان يك فرصت تلقي مي ش��ود. 
متأسفانه ش��ركت هاي داخلي موفق نشدند تا 
س��اخت قطعات را انجام دهند و تنها اين اقدام 

توسط شركت آلماني قابل انجام است. 
مديرعامل شركت حمل و نقل ريلي رجا با تأكيد 
بر اينكه ميانگين هزينه تعمي��ر و نگهداري اين 
قطارها به ازاي هر ۱۰۰ كيلومتر معادل هشت يورو 
است، اظهار كرد: به طور مثال در مورد سفر تهران 
– مش��هد هزينه ۷۰ يورويي را خواهيم داش��ت 
و اگر براس��اس ارز دولتي محاسبه كنيم، هزينه 
بليت رقمي معادل ۳۸۰ هزار تومان خواهد شد 
و اگر با ارز نيمايي رقم بليت را مدنظر قرار دهيم، 
مبلغي ۸۰۰ هزار توماني را بايد محاس��به كنيم. 
بايد بدانيم كه در حال حاضر قيمت بليت حدود 
۸۰ تا ۹۰ هزار تومان است و س��ؤالي كه در اين 
رابطه مطرح مي ش��ود اين است كه مابه التفاوت 

اين قيمت را چه كسي بايد پرداخت كند. 

رجبي ادامه داد: امكان طي مسافت تهران – يزد 
در ۵/ ۵ س��اعت وجود دارد و مي توانيم مسافت 
تهران – مشهد را نيز هفت س��اعته طي كنيم. 
در م��ورد تهران – رش��ت برنامه ريزي هاي لازم 
صورت گرفته است و منتظر ترن ست است و قرار 
بود مسير تهران – همدان نيز تا نوروز مدنظر قرار 
گيرد كه با توجه به كمب��ود بودجه و اعتبار لازم 

اين امكان در حال حاضر وجود ندارد. 
وي با اشاره به اينكه قطارهاي پرسرعت براي طي 
مسافت هاي زير ۶۰۰ كيلومتر طراحي شده اند، 
گفت: اگر اين مسافت حدود ۳۰۰ كيلومتر باشد 
بسيار عالي است و به طور مثال در مورد مسافت 
تهران – همدان روزي س��ه بار مي توانيم حمل 
مسافر داشته باش��يم كه به طور حتم نسبت به 
مسيرهاي جاده اي و تبعات اجتماعي آن مزاياي 
بالايي دارد و به طور حتم هزينه هاي بيمه اي را 

نيز كاهش مي دهد. 
   از سال ۸۸ يارانه رجا قطع شد

مديرعامل شركت حمل و نقل ريلي رجا با تأكيد 
بر اينكه در صورت فعاليت مجدد ترن ست ها بايد 
حدود ۳۰ ميليون يورو ارز دولتي كه به كالاهاي 
اساسي اختصاص مي يابد،  مدنظر قرار گيرد، بيان 
كرد: در دهه ۸۰ به رجا ياران��ه تعلق مي گرفت،  
اما متأس��فانه از س��ال ۱۳۸۸ به بعد يارانه رجا 
قطع ش��ده و طي ۹ س��ال اخير هيچ پولي به ما 

نيافته است.  تخصيص 
وي با اش��اره به اينك��ه قيمت يك ترن س��ت با 
پنج واگن رقم��ي معادل ۱۲۰ ميلي��ارد تومان 
است كه به ازاي هر ۱۰۰ كيلومتر ۸ يورو هزينه 
دارد، اظهار كرد: اين ترن ست ها امكان جابه جايي 
۴۰۰ مس��افر را دارند و اگر قرار باشد اين تعداد 
مس��افر با اتوبوس جابه جا ش��وند نيازمند ۱۰ 
اتوبوس هستيم كه اگر هزينه آنها يك ميليارد 
تومان باشد، معادل ۱۰ ميليارد تومان مي شود 
كه تفاوت معناداري در اين بي��ن وجود دارد و 

هزينه  بليت ها بايد حدود ۱۰ برابر شود. 
مديرعامل شركت حمل و نقل ريلي رجا با تأكيد 
بر اينكه در تمامي كش��ورهاي دنيا توجه بسيار 
بالايي به توس��عه بخش ريلي مي ش��ود، گفت: 
توسعه ناوگان ريلي استراتژي بسيار مهمي براي 
كشورهاس��ت و زماني ك��ه ميلياردها تومان در 
خاك هزينه مي ش��ود، اگر واگني وجود نداشته 
باش��د اين مبالغ بي معناس��ت. ما طي دو سال 
اخير نسبت به كمبود قطعات مورد نياز هشدار 
داده بوديم و طي مدت مذك��ور قطعات موجود 
مورد استفاده قرار مي گرفت و در حال حاضر با 

كمبود مواجه هستيم. 
وي ادامه داد: در دهه ۸۰ اعتباري از محل وجوه 
اداره شده وجود داشت و علاوه بر اين سوبسيد، 
يارانه و وام كم بهره به رج��ا تعلق مي گرفت، اما 
متأس��فانه در حال حاضر دولت نگاه خود در آن 
برهه زماني را تغيير داده است و طي ۹ سال اخير 
هيچ يك از اين فرصت ها در اختيار ما به منظور 

توسعه شبكه ريلي قرار نگرفته است. 
رجبي در بخ��ش ديگ��ري از صحبت هايش به 
وضعيت اورژانسي و نامناسب قطارهاي حومه اي 
اشاره كرد و گفت: اين قطارها براي مسافت هاي 
زير ۱۰۰ كيلومتر طراحي شده اند و در مناطقي 
نظير گرمسار، پرند، كرج، ورامين، سرخس، بندر 
امام خميني )ره(، خرمشهر و غيره فعاليت دارند. 
اين قطارها به ازاي ه��ر ۱۰۰ كيلومتر پنج يورو 
هزينه خواهند داشت و با احتس��اب ارز دولتي 
بليت آنها معادل ۲۵ هزار تومان مي شود، اما در 
حال حاضر قيمت تمام ش��ده براي رجا رقمي 
معادل ۳۸  هزار توم��ان اس��ت،  در حالي كه به 
تومان  ازاي هر نفر جابه جايي هم اكنون ۳۰۰۰ 

اخذ مي شود. 

بی توجهی ۳ ساله دولت باعث شد

توقف فروش بليت قطارهاي پرسرعت رجا

نمايشگاه جهيزيه ايراني آغاز به كار كرد
چاره اي جز حمايت از كالاي ايراني 

نداريم
دبير قرارگاه حماي�ت از كالاي ايراني در آيين افتتاح نمايش�گاه 
جهيزيه ايراني گفت: همانطور كه ش�هداي حرم امنيت را براي ما 
به دست آورده اند، بازار را نيز بايد جوانان متدين در دست گيرند. 
به گزارش »تسنيم«، غلامرضا حسن پور دبير قرارگاه حمايت از كالاي 
ايراني و رئيس بس��يج اصناف و بازرگانان امروز در حاش��يه افتتاحيه 
نمايشگاه جشنواره ايراني اظهار كرد: تهيه جهيزيه دغدغه بسياري از 
افراد است كه اميدواريم بتوانيم با برگزاري نمايشگاه هاي اينچنيني در 

تسهيل امر ازدواج قدمي برداشته باشيم. 
وي افزود: قرارگاه حمايت از كالاي ايراني در سازمان بسيج كشور، براي 

حمايت از توليد كالاهاي ايراني ايجاد شده است. 
حسن  پور بيان كرد: همانطور كه امنيت كشورمان را مديون مدافعان 
حرم هستيم و با كمك آنها به دست آورده ايم، امنيت بازار را نيز بايد 
با كمك جوانان متدين به دست آوريم و آنها بتوانند بازار را در اختيار 
خود قرار دهند و ما در بازار كش��ور با افرادي با همان روحيه شهداي 

حرم نيازمنديم. 
دبير قرارگاه حمايت از كالاي ايراني خاطر نشان كرد: بسيجي فردي 
است كه منافع ملي كشور را در اولويت امور خود قرار مي دهد، حال فرق 

ندارد كه از چه قوميتي بوده يا چه قيافه اي داشته باشد. 
حس��ن پور تصريح كرد: ما نيز بايد فضا ايجاد كنيم تا كالاهاي ايراني 
در آن معرفي شود؛ كارگروه هايي براي حمايت از كالاي ايراني ايجاد 
شده   است كه اميدواريم بتوانيم در آنجا توليد كنندگان ايراني را دور 
هم جمع كنيم و حتي مشاغل خانگي نيز در اين فضا ورود كنند. هر 
جواني كه طرح يا ايده اي داش��ته باشد مي تواند آن را در اين كارگروه 
ارائه دهد. بنا بر اين گزارش، محمد جعفر بيگ��ي،  مدير برگزاري اين 
نمايشگاه نيز اظهار كرد: نمايشگاه جهيزيه ايراني ۱۷ تا ۲۱ دي ماه در 
محل چهل س��راي مصلاي تهران برگزار و در آن كالاهاي صد در صد 

ايراني عرضه مي شود. 
................................................................................................................

رويداد تجاري سازي فناوري هاي 
پيشرفته برگزار مي شود

رويداد تجاري سازي فناوري هاي پيشرفته ايران به منظور پيوند 
بين صاحب�ان صنايع و صاحب�ان ايده ب�ه همت ات�اق بازرگاني، 
صنايع، معادن و كش�اورزي ايران، ۵ اس�فندماه برگزار مي شود. 
در نشست خبري رويداد تجاري سازي فناوري هاي پيشرفته كه در اتاق 
ايران برگزار شد، عدم پيوند و ارتباط بين صاحبان صنعت و صاحبان 
ايده به عنوان يك خلأ جدي مورد توجه قرار گرفت و هدف از برگزاري 

اين رويداد نيز پر كردن همين خلأ مطرح شد. 
در همين رابطه هما سادات گوش��ه، رئيس كميته مشورتي تجارت بر 
اساس واقعيت هاي موجود اقتصاد كشور تصريح كرد: متأسفانه هنوز 
پايگاه قابل اعتمادي براي طرح و بيان چالش هاي ناشي از عقب ماندگي 
از فناوري هاي جديد صنعت��ي، توليدي و تجاري كه در كش��ورهاي 
پيشرفته مورد استفاده است، وجود ندارد؛ در اين راستا اتاق ايران پس از 
آسيب شناسي و كشف اين خلأ، تصميم گرفت دبيرخانه دائمي تشكيل 
دهد و آن را پايگاهي براي ايجاد ارتباط بين فعالان اقتصادي و صاحبان 

كسب وكارهاي نو قرار دهد. 
سيد مهدي علوي، دبير كميته علمي رويداد نيز با توجه به اينكه دنيا 
از منظر اقتصادي از عصر صنعتي عبور كرده و وارد انقلاب چهارم شده 
است، تشريح كرد: ايران در اين برهه حساس اقتصادي و صنعتي دچار 
عقب ماندگي شده و لازم است به همت كسب وكارهاي نو كه صنعت و 

نوآوري را در هم مي آميزد، اين شكاف عميق را از بين ببريم. 
 به گفته وي محيط  زيست، سلامت و بهداشت، انرژي، حمل ونقل، صنايع 
غذايي و شهر هوش��مند، محورهاي رويداد تجاري سازي فناوري هاي 
پيشرفته ايران را تشكيل مي دهند و قرار است ۲۰ طرح برگزيده مورد 

حمايت قرار گيرد.
................................................................................................................

رئيس ستاد مبارزه با قاچاق خبر داد

 وجود ۵۳۹ هزار انبار
بدون نظارت در ايران

رئيس س�تاد مب�ارزه قاچ�اق كالا و ارز از وجود ۵۳۹ ه�زار انبار 
بدون نظارت دركش�ور خب�ر داد و گف�ت: اطلاعات اي�ن انبار ها، 
هن�وز وارد س�امانه نظارت انب�ار نش�ده اند كه اين مس�ئله خود 
مي تواند يكي از عوامل تأثيرگذار بر بالارفتن آمار احتكار باش�د. 
چند ماه پ��س از تغيي��رات به وجود آم��ده در نرخ ارز ك��ه باعث بروز 
تلاطم هايي در اقتصاد ايران و شكل گيري مش��كلاتي مانند احتكار و 
نرس��يدن كالاهاي مورد نياز مردم به بازار ش��د، حالا به نظر مي رسد 
كه با فروكش كردن بحران هاي ابتدايي، نوبت به رصد دقيق ش��رايط 

رسيده است. 
هرچند دولت هاي يازدهم و دوازدهم تلاش كرده اند نسبت به كاهش 
رقم قاچاق كالا و احتكار آن از سوي برخي افراد سودجو اقدامات لازم 
را انجام دهند و اين مس��ئله به كاهش نسبي آمار قاچاق در سال هاي 
گذشته منجر شده اس��ت، اما آخرين آمارها نش��ان مي دهد كه هنوز 
سالانه بيش از ۱۲ ميليارد دلار كالاي قاچاق وارد كشور مي شود كه تا 
كاهش قابل توجه اين رقم نمي توان به اجرايي شدن تمام سياست هاي 
مدنظر اميد داش��ت. در كنار قاچاق اما يكي از اصلي ترين مواردي كه 
در طول ماه هاي گذش��ته، اقتصاد ايران با آن دست و پنجه نرم كرده، 
موضوع احتكار بوده اس��ت. با وجود آنكه پس از بر هم خوردن شرايط 
اقتصادي ايران با افزايش نظارت ها تلاش شد بسياري از انبارهايي كه 
در آن كالاهاي مورد نياز مردم احتكار شده بود، شناسايي شده و پس از 
طي شدن مراحل قانوني كالاهاي موجود در آنها به دست مصرف كننده 
برسد، اما به نظر مي رس��د هنوز راهي طولاني تا تسويه نهايي اقتصاد 

ايران از احتكار باقي مانده است. 
جديدترين آمارهايي ك��ه خرم آبادي – رئيس س��تاد مبارزه قاچاق 
كالا و ارز – در نشست دوشنبه شب با اس��تاندار قزوين ارائه كرده، به 
درستي ابعاد اين مسئله را نش��ان مي دهد. براساس گفته هاي وي در 
حال حاضر در سراسر كش��ور ۵۳۹ هزار انبار كشف شده است كه هر 
چند مرحله  شناسايي آنها به پايان رسيده، اما هنوز وارد سامانه نظارت 
انبار نشده اند كه اين مسئله خود مي تواند يكي از عوامل تأثيرگذار بر 
بالارفتن آمار احتكار باش��د. خرم آبادي از ظرفيت اصناف كشور براي 
عبور از اين مرحله سخن گفته و ابراز اميدواري كرده است كه با افزايش 
نظارت فني بر اين انبارهاي پرتعداد، در كنار مسائل قانوني از نظر فني 
و اجرايي نيز شرايط طوري شود كه احتكاركنندگان امكان برنامه ريزي 

براي اين اقدام را پيدا نكنند.
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به گفت�ه رئيس 

هادی  غلامحسینی
  گزارش   یک

ديوان محاسبات 
درآم�ده��اي 
اختصاصي برخي از دس�تگاه هاي دولتي در 
س�ال جاري ۵7 ه�زار ميليارد توم�ان و در 
لايحه بودج�ه ۹۸ بيش از7۰ ه�زار ميليارد 
تومان مي باشد كه نظارتي روي اين درآمدها 
وجود ندارد، حال اين پرسش مطرح مي شود 
كه چ�را به رغم هزينه ج�اري ماهانه بيش از 
2۱هزار ميلي�ارد تومان�ي دول�ت،  برخي از 
دستگاه ها براي ارائه خدمات به منابع چند ده 
هزار ميليارد توماني دست پيدا مي كنند و از 
ك�دام امكان�ات و وق�ت و ان�رژي ب�راي 
اين درآم�د به�ره می برن�د؟ به  دس�تيابي 

اگرچ��ه بودج��ه كل كش��ور همچ��ون س��اير 
گزارش هاي جدولي مالي كشور به نوعي انتشار 
مي يابد كه هر كس��ي به سادگي س��ر از دخل و 
خرج بخش هاي��ي كه از بودج��ه منابع دريافت 
مي كنن��د، درنمي آورد، اما وقتي روند مس��تمر 
افزاي��ش در آمدهاي اختصاصي دس��تگاه ها در 

لايحه بودجه س��ال ۹۸ به مرز ۷۰ هزار ميليارد 
توم��ان مي رس��د، ديگر نمي ت��وان در رابطه با 
اين دست از درآمدهاي بس��ياري از دستگاه ها 

چشم پوشي كرد. 
به گفته رئيس ديوان محاسبات كل كشور درآمد 
اختصاصي دستگاه هاي اجرايي در بودجه سال 
۹۷ در حدود ۵۷هزار ميليارد تومان بود كه اين 
درآمده��ا در لايحه بودجه ۹۸ ب��ه مرز ۷۰هزار 
ميليارد تومان رسيده اس��ت. ع��ادل آذر اظهار 
داش��ت: نظارتي روي درآمده��اي اختصاصي 
دستگاه هاي اجرايي نيست و دستگاه ها بر اساس 

پروتكل خود در اين رابطه عمل مي كنند. 
بر اس��اس ماده )۱۴( قانون محاسبات عمومي، 
درآمد اختصاصي براي مصرف خاص معين شده 
و در بودجه كل كش��ور به اين عن��وان منظور 

مي شود.  
به طور كلي دستگاه هاي استفاده كننده از درآمد 
اختصاصي در سه دسته جاي مي گيرند: دسته 
اول دس��تگاه هاي وصول كنن��ده درآمد دولت 
هستند؛ دس��ته دوم خدماتي اضافه بر وظايف 

حاكميتي انجام مي دهند و دسته سوم استقلال 
مالي آنها چنان اهميتي دارد كه قانونگذار براي 
ايش��ان درآم��د اختصاصي ايجاد كرده اس��ت. 
آنچه از بررس��ي ايجاد درآمد اختصاصي براي 
دستگاه ها استنباط مي شود، اين است كه فلسفه 
وضع درآمد اختصاصي، يا جبران خدمتي است 
كه مازاد بر وظايف حاكميتي توس��ط دستگاه 
انجام مي پذيرد يا هدفي اساسي است كه وضع 
قواع��دي خاص ب��راي درآمده��اي عمومي را 

توجيه پذير مي سازد. 
اختصاصي س��ازي درآمد عمومي پيوسته مورد 
نقد كارشناسان اقتصادي قرار دارد، زيرا روشن 
نبودن مفه��وم امور حاكميتي وض��ع و تعريف 
درآمد اختصاصي را با مشكل مواجه كرده است. 
بر اين اس��اس، ايجاد درآمد اختصاصي اگر در 
انجام وظايف حاكميتي اخلال ايجاد كند عملًا 
حقوق مردم در اين دستگاه ها تضييع مي شود، 
حال بماند كه بايد دي��د بهره برداري از امكانات 
عمومي براي دستيابي به درآمدهاي اختصاصي 
كه ديوان محاس��بات منتقد نح��وه هزينه كرد 

و نظ��ارت بر اين هزينه كرد اس��ت، ب��راي خود 
دريچه هاي مختلف��ي را براي بحث و بررس��ي 
مي گش��ايد به هر رو حجم اي��ن درآمدها آنقدر 
قابل ملاحظه اس��ت كه نمي توان به سادگي از 
كنار آن گذشت و به نظر مي رسد خود بودجه كل 
كشور احتياج به تحقيق و بررسي فراوان دارد، اما 
چون برخي از دانش��گاه ها درگي��ر درآمدهاي 
اختصاصي هس��تند بعيد اس��ت در اين رابطه 

ورودي داشته باشند. 
   درآمدهاي اختصاصي با امكانات عمومي 
بر اساس اين گزارش، همانطور كه مي دانيم در 
هفت ماهه س��ال ۹۷ بيش از ۱۵۰ هزار ميليارد 
تومان صرف هزينه جاري دولت شده است، يعني 
به طور ماهانه بيش از ۲۱هزار ميليارد تومان از 
ثروت مردم ايران كه ش��امل نف��ت و گاز و ارائه 
ماليات و. . . مي شود براي هزينه هاي جاري دولت 
هزينه مي ش��ود و به رغم چنين هزينه هنگفتي 
برخي از دستگاه هاي اجرايي براي ارائه برخي از 
خدمات هزينه دريافت مي كنند كه به درآمدهاي 

اختصاصي معروف است. 
هزينه ه��اي اختصاصي دس��تگاه هاي اجرايي 
چنان پايي در بودجه پيدا كرده است كه رقم آن 
از ۵۷هزار ميليارد تومان سال جاري به بيش از 
۷۰ هزار ميليارد تومان در لايحه بودجه سال آتي 
رسيده اس��ت و اگر جلوي اين دست از هزينه ها 
گرفته نشود، به زودي ركورد ۱۰۰هزار ميليارد 
تومان را ني��ز مي زند. در اين ميان اين پرس��ش 
مطرح مي شود كه آيا مجاز است دستگاه  اجرايي 
ك��ه هزينه هاي ج��اري اش را از مل��ت دريافت 
مي كند و تمامي دارايي ها و امكاناتش براي عامه 
مردم اس��ت، خدمات اختصاصي را ارائه دهد و 

بابت آن درآمد كسب كند. 
   ب�ا اين هم�ه مش�كل چگونه ب�ه امور 

اختصاصي مي پردازند
همانطور ك��ه مي دانيم حوزه سياس��تگذاري 
دولت و حت��ي اجرايي با مش��كلات عديده اي 
روبه رو است و اين پرسش مطرح است كه چرا 
يك دس��تگاه نبايد ۱۰۰ درصد توانش را براي 
عامه مردم ص��رف كند و مازاد توانايي داش��ته 
باش��د، براي س��اير خدمات البته قابل پذيرش 
هس��ت كه اس��تثنائاتي وج��ود دارد،  اما اينكه 
حقوق و دس��تمزد كاركنان دول��ت در لايحه 
بودجه س��ال آتي ۹۵ هزار ميليارد تومان باشد 
و حجم درآمده��اي اختصاصي دس��تگاه هاي 
اجرايي نيز در حدود ۷۰ ه��زار ميليارد تومان 

باشد، نكته اي قابل تأمل است.

 نظارتي بر درآمد  اختصاصي 
70هزار ميليارد توماني دولتي ها نيست
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 ردپاي عضو كميسيون صنعت مجلس
در يك شركت خودروسازي 

اس�ناد روزنامه رسمي نش�ان از حضور عضو كميس�يون صنعت 
مجل�س در يك�ي از ش�ركت هاي تابع�ه خودروس�ازي دارد. 
عضو كميسيون صنعت مجلس اشاره كرد، طبق ليست منتشر شده و 
بررسي اسناد روزنامه رسمي آقاي و- ميم در مجلس شوراي اسلامي 
از اوايل سال ۱۳۹۲ تاكنون عضو هيئت مديره شركت توليد موتورهاي 
ديزل ايران )ايدم( بوده است. در حال حاضر ولي ملكي، رئيس هيئت 

مديره اين شركت است. 
به لحاظ س��اختار مالكيتي ۲۲/۵درصد از ش��ركت توليد موتورهاي 
ديزل ايران متعلق به ش��ركت ايران خودرو و مابقي متعلق به ش��ركت 
ايران خودرو ديزل است. همچنين غالب سهام شركت ايران خودرو ديزل 
نيز متعلق به ايران خودرو و سرمايه گذاري سمند مي باشد كه در صورت 
صحت اين خبر و حضور چنين فردي در شركت تابعه يك خودروساز 
مي تواند زمينه مصونيت نظارتي را براي اين شركت ايجاد كند. مديران 
شركت هاي خودروسازي بايد به خواست عمومي پاسخ دهند كه علت 
حضور چنين افرادي چيس��ت؟ كدام مشكل از صنعت كشور با چنين 
انتصاباتي حل شده است؟و آيا اساساً چنين انتصاباتي از دستگاه هاي 
مختلف مي تواند صنعت خودرو سازي را از مشكلاتش نجات دهد يا فقط 

هزينه قيمت تمام شده را بالا برده و به مردم تحميل مي كند ؟
................................................................................................................

آغاز فاز دوم پرداخت سبد كالا 
وزير كار: در انتظار بودجه هستيم

وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي گفت: ليست كامل بيمه شدگاني 
كه زير ۳ ميليون حقوق دريافت مي كنند از سوي تأمين اجتماعي 
تهيه شده و براي توزيع سبد كالا منتظر تخصيص بودجه هستيم. 
به گزارش »تسنيم«، محمد شريعتمداري درباره سبد كالاي كارگران 
گفت: توزيع سبد كالا ميان بازنشس��تگان سازمان تأمين اجتماعي به 
پايان رس��يده و مرحله بعد شامل بيمه شدگان ش��اغل در بخش هاي 
دولتي و غيردولتي اس��ت كه كمتر از ۳ ميليون تومان حقوق دريافت 
مي كنند. به تمامي اين افراد سبد كالا تعلق مي گيرد. وي گفت: ليست 
حقوق اين افراد از سوي تأمين اجتماعي ارسال شده و به محض دريافت 

اعتبار خزانه توزيع سبد كالا آغاز مي شود. 
ش��ريعتمداري افزود: همچنين درصدي از افراد هس��تند كه در هيچ 
صندوقي س��ابقه پرداخت حق بيمه ندارند و كمتر از۳ ميليون تومان 
حقوق مي گيرند كه اين افراد سبد كالا شامل حالشان مي شود و تا پايان 
سال در ميان آنها توزيع خواهد شد. كارگران فصلي، سربازان، قاليبافان 
و. . . از جمله اين افراد هستند. شريعتمداري در مورد مرحله دوم سبد 
كالاي مددجويان بهزيس��تي و كميته امداد گفت: مرحله اول اين كار 
انجام و دس��تورش ابلاغ ش��ده و مابقي مراحل طي خواهد شد و براي 

تخصيص سبد بايد منتظر اعتبار باشيم. 
وي در مورد شناس��ايي افرادي كه از درآمد كافي برخوردار هستند و 
يارانه دريافت مي كنند، گفت: در لايحه بودجه دولت شناس��ايي اين 
افراد به استانداران محول ش��ده كه با همكاري وزارت رفاه و تصويب 
مجلس انجام خواهد شد. وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي همچنين در 
خصوص حقوق پايين بازنشستگان نيز گفت: اين موضوع مورد اعتراض 
بسياري از بازنشس��تگان اس��ت زيرا حقوق آنها كفاف زندگي شان را 
نمي دهد و ما در ايران زندگي مي كنيم و همراهي و مهرباني و همدلي 
ارزش��مندتر اس��ت و با در نظر گرفتن توان مالي دول��ت ادعاي بحق 

بازنشستگان را پيگيري خواهيم كرد. 
وي در مورد كميته دستمزد اظهار داشت: اين كميته كه زيرمجموعه 
شوراي عالي كار است تاكنون جلسات متعددي را برگزار كرده و حداقل 
معيشت خانوارها با حداقل دستمزدي كه مي گيرد، مورد رسيدگي قرار 
گرفته اس��ت، پس از ارائه گزارش ها در شوراي عالي كار، دستمزد سال 

آينده مورد بررسي قرار مي گيرد. 
................................................................................................................

وزير امور اقتصادي و دارايي:
بانك ها ۱۱۵ درصد سپرده هاي خود 

تسهيلات داده اند
وزير امور اقتص�ادي و دارايي در م�ورد گلاي�ه توليدكنندگان از 
كم كاري بانك ها در تأمين س�رمايه در گردش توليد گفت: برخي 
از بانك ه�ا ۱۱۵ درصد منابع خ�ود را تس�هيلات پرداخت كردند. 
به گزارش »فارس«، فرهاد دژپسند در نشست مجمع كارآفرينان كشور 
در محل وزارت اقتصاد، ضمن شنيدن مشكلات واقعي توليدكنندگان و 

صادركنندگان راه حل هايي براي حل اين مشكلات ارائه كرد. 
دژپسند در اين نشست در مورد گفته يك كارآفرين كه ما ثروت نداريم، 
چند پاره آهن داريم، با اظهار خوش��حالي از اينكه كارآفرينان به توليد 
ثروت مي پردازند، گفت: ما هم از اين ثروت كارآفرينان، ميوه اش��تغال 
و افزايش س��هم اقتصاد و صادرات را مي چيني��م. وي افزود: با افزايش 
صادرات، س��هم ما در اقتصاد جهان بالا مي رود و يقين دارم كه ش��ما 
كارآفرينان در اين مرتبه قرار داري��د، ثروت آفريني مي كنيد و من به 
دوس��تاني كه در اين نشس��ت فرصت نش��د صحبت كنند، بدهكارم. 
دژپسند گفت: بسته رونق سرمايه گذاري و افزايش توليد تهيه شده است 

كه علاوه بر افزايش توليد، مديريت تورم هم در آن لحاظ مي شود. 
وي همچنين در مورد موانع صادراتي گفت: بنده خودم چهار سال معاون 
وزير بازرگاني بودم و از مشكلات صادركنندگان بي خبر نيستم، اما آنچه 
شما در فوت و فن صادرات مي دانيد، قطعاً منِ وزير نمي دانم، خواهش 
مي كنم اين مسائل صادرات را به رشته تحرير درآوريد و به ما ارائه كنيد 

كه اگر نياز به اصلاح قانون دارد، اقدام كنيم. 
دژپسند در مورد گلايه كارآفرينان از عملكرد ماليات بر ارزش افزوده 
گفت: در اين مورد ما خودمان قائل به كاستي هايي در قانون هستيم كه 
بايد قانون صندوق مكانيزه فروش و قانون ماليات بر ارزش افزوده كه در 
چهارشنبه اين هفته از كميسيون اقتصادي مجلس بيرون مي آيد، در 
دستور كار قرار گيرد كه اگر اين قانون امسال به دولت ابلاغ شود، ديگر 

نبايد مؤديان خوب مالياتي تنبيه شوند. 
دژپس��ند در مورد گلايه كارآفرينان مبني بر اينكه بانك ها تسهيلات 
سرمايه  در گردش به بانك ها نمي دهند، گفت: اين گونه نيست، برخي 
از بانك ها تا ۱۱۵ درصد سپرده هاي جمع آوري شده تسهيلات دادند، 

چون آنها قائل به پرداخت تسهيلات هستند. 
وي اين را هم گفت: البته فردي پيش يك نيكوكاري رفته بود كه قبلًا 
وام قرض الحسنه گرفته بود و خواهان قرض الحسنه ديگري بود كه او 
گفت برو از زير فرش بردار و وقتي رفته بود، چيزي نبود و به آن فرد گفته 
بود احتمالاً دفعه قبل كه كسي وام گرفته آن را پس نياورده است، الان 
هم بانك ها مطالب��ات و معوقاتي دارند كه اگر مش��تريان قبلي آنها را 
برگردانند، خود بانك ها تسهيلات بيشتري مي دهند. دژپسند با اشاره 
به اينكه بانك ها در سال گذش��ته ۶۵۰ هزار ميليارد تومان تسهيلات 
دادند، گفت: البته برخي از اين رقم تس��هيلات جديد نيست و تمديد 
تسهيلات است، اما سال قبل ۲۳۰ هزار ميليارد تومان تسهيلات جديد 

پرداخت شده است. 
وزير امور اقتصادي ودارايي در مورد مش��كل خط اعتباري ال سي كه 
كارآفرينان مطرح كرده اند نيز گفت: در ۱۷ شهريور سال جاري مصوبه 
۳۶ بندي براي آسان شدن خط اعتباري ريالي گذرانده شد كه ميزان 
سپرده متقاضيان ال سي از ۱۳۰ درصد را به ۳۰ كاهش داديم، ولي اين 
را هم در نظر بگيريد نمي خواهيم به قيمت كاهش سرمايه گذاري تورم 
را كنترل كنيم و نمي خواهيم به بهاي حمايت از سرمايه گذاري، ابرتورم 
در جامعه ايجاد كنيم. البته نبايد تقاضا در اقتصاد دچار مشكل شود و 

اين جنبه ها رعايت شود.
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